
Bestyrelsens Årsberetning for 2022-23  

I dette ar̊, hvor Høkeren kunne fejre sit 11. leveår, må man sige, at Høkeren stadig er et 
flot flagskib i Aarsdale. Vi formar̊ stadig at holde butikken åben alle dage året igennem og 
med fine, konkurrencedygtige og gode varer på hylderne. 
Bad̊e lokale Aarsdaleboere, tilvalgsflexboere og tilstrømmende turister ikke mindst hen 
over sommerhalvar̊et giver alle udtryk for begestring for butikken og vores forening. Dette 
har ogsa ̊medført, at vi i dag er 276 medlemmer, som ma ̊siges at være flot. 
Vi har gennem ar̊et afholdt mange velbesøgte sociale arrangementer, sas̊om 
græskarskæredag, julehygge og julebord. Fastelavn. Påskeudsmykning. Sankt Hans aften 
med musik og hygge og diverse musikarrangementer hen over sommeren. Og vi deltog i 
Aarsdaledagen, som var en stor succes. 
Vi har haft en god kommunikation med foreningerne i byen og holdt koordinationsmøder. 
Vi har nogle fantastiske aktive passere og indkøbere, som ikke kan roses nok for deres 
vedholdende og store indsats. Uden dem ingen Høker. Men vi ma ̊ogsa ̊erkende, at det 
ikke er let at rekruttere nye til disse opgaver, selv om der i ar̊ets løb er kommet nye til, har 
vi tilsvarende ogsa ̊mat̊tet sige farvel til andre. Vi har indført “passer nr. 2” i vores 
Smartplansystem, som giver mulighed for, at man kan hjælpe til i et mindre omfang, og 
som kan ab̊ne op for, at vores deltidsbeboere også kan komme og hjælpe. Noget vi nok 
fremadrettet ma ̊arbejde videre pa.̊ For når vi ser byens udvikling, ma ̊vi konstatere, at vi 
bliver færre og færre fastboende. Kun ca 50 % af husene i Aarsdale beboes helar̊s. 
Økonomien ser desværre ikke for godt ud, som med al tydelighed fremgår af 
ar̊sregnskabet. 
Vi fastholder omsætningen og dækningsbidraget sad̊an nogenlunde, men vores udgifter 
har taget et gevaldigt hop opad. Folketinget har vedtaget en ny bogføringslov, som har 
betydet, at meget bogførings-arbejde i første omgang er blevet meget mere 
tidskrævende. Vi har været udsat for gevaldige prisstigninger pa ̊ikke mindst el. 
Sa ̊vi ma ̊konstatere, at forretningen ikke kan hvile i sig selv. Vi har i dette år måttet give 
forretningen et ikke uvæsentligt tilskud fra Foreningen Høkeren, for at forretningen stadig 
kan have penge i kassen. Vi mener ikke i bestyrelsen, at vi kan sætte varepriserne op, så 
mister vi omsætning og er sa ̊lige vidt. Sa ̊vi har set pa ̊andre muligheder for at bedre 
vores økonomi. Vi har skiftet varmepumpe, fryseskab og frysekumme ud til nye mindre 
strømforbrugende modeller. Det har selvfølgelig i første omgang kostet, men er en 
nødvendighed, hvis elforbruget ikke skal løbe helt løbsk.  

Vi har modtaget fondspenge, der har givet os mulighed for at indkøbe nyt kasseapparat til 
butikken, som lever op til den nye bogføringslov. (Tak til Anette i den forbindelse for at 
være vag̊en og søge fondsmidler.) Dette kasseapparat giver også en kæmpe administrativ 
lettelse, da rigtig mange bogføringsopgaver bliver automatiseret. Det har gjort, at vi har 
kunnet spare Helles bogføringsarbejde fremadrettet, nar̊ vi først har indkørt det nye 
apparat. Vi vil herefter fa ̊Svaneke Revision til at bogføre.  

Vi vil derfor takke Helle for det store arbejde, hun har udført gennem årene som vores 
bogholder. 
Helle bliver pa ̊posten, til vi har indført det nye system, som vi satser pa ̊bliver 1. februar 
24. Helle vil heldigvis fortsat være en del af Høkerfællesskabet og udføre mange af de 



andre opgaver, hun ogsa ̊laver. Tak for det. Men vi vil ogsa ̊gerne have andre, der vil og 
kan hjælpe med diverse administrations opgaver.  

Men denne besparelse, tror vi, ikke er nok til at bringe balance i regnskabet. Så vi ma ̊nok 
forvente, at Foreningen Høkeren også i de kommende ar̊ må give tilskud til forretningen. 
Det betyder, at vi ma ̊finde pa ̊flere og mas̊ke nye måder ,hvorpå foreningen kan skaffe 
penge. Vi vil derfor arbejde for, at vi kan få flere sponsorater og donationer og 
fondsmidler til foreningen foruden indtægtsgivende arrangementer.  

Riza har desværre valgt ikke at genopstille til bestyrelsen, sa ̊vi vil sige hende mange tak 
for hendes arbejde og deltagelse i bestyrelsen i de sidste to år, men vi hab̊er på, at hun 
mas̊ke fremadrettet vil være suppleant til bestyrelsen. Det far̊ vi se, nar̊ vi kommer til dette 
punkt pa ̊dagsordenen.  

Til slut vil vi sige tak til alle, der har medvirket til, at Høkeren stadig bestar̊. Det er 
heldigvis rigtig mange, der hjælper til pa ̊den ende eller anden måde. I der holder 
Høkerpladsen ryddelig og pæn. I som far̊ kommunikationen til omverdenen til at flyde, 
sas̊om hjemmeside, nyhedsbrev, Facebook opslag og andre fysiske opslag. Bestyrelsen 
og økonomiudvalg og ikke mindst jer, der søger for, at der er noget pa ̊hylderne og 
utrætteligt holder butikken ab̊en dag efter dag.  

Pa ̊bestyrelsens vegne, Frits Madsen 

 


